中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我们

2014-06-12 星期四

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

E-mail

ding.hong@zs-hospital.sh.cn

沈文,丁红,王文平,李丛,李娜,徐智章.正常人肝脏声触诊组织量化值参考范围的建立[J].中国医学影像技术,2010,26(4):690~692

正常人肝脏声触诊组织量化值参考范围的建立

Establishment of reference value of liver virtual touch tissues quantification values in healthy people

投稿时间: 2009-09-09 最后修改时间: 2009-12-22

DOI:

中文关键词: 声触诊组织量化 参考值 肝脏

英文关键词:Virtual touch tissues quantification Reference value Liver

基金项目:国家自然科学基金(30872409)。

作者	单位
<u>沈文</u>	复旦大学附属中山医院超声科,上海 200032
<u>丁红</u>	复旦大学附属中山医院超声科,上海 200032
<u>王文平</u>	复旦大学附属中山医院超声科,上海 200032
<u>李丛</u>	复旦大学附属中山医院超声科,上海 200032
<u>李娜</u>	复旦大学附属中山医院超声科,上海 200032
徐智章	复旦大学附属中山医院超声科,上海 200032

摘要点击次数:477

全文下载次数:163

中文摘要:

目的 探讨正常人肝脏声触诊组织量化值的参考范围。方法 应用Siemens Acuson S2000超声诊断仪检测300名健康人的肝脏声触诊组织量化值。前100名接受4个位置(肝右叶浅部、肝右叶深部、肝左叶浅部及肝左叶深部)的检测,计算每个部位的检测成功率及组内相关系数(ICC)以选择合适的采集部位并评估检测的重复性:后200名在最佳检测部位接受肝脏硬度的测量。肝脏声触诊组织量化值正常参考值按 Ax-G ±1.96s计算。结果 肝内声触诊组织量化检测稳定性较好,肝右叶的检测成功率更高,以肝右叶深部为最佳检测部位。健康人群不同年龄分组之间肝脏声触诊组织量化值差异无统计学意义,不同性别之间肝脏声触诊组织量化值差异有统计学意义(P<0.001);男性参考值为0.79~1.57 m/s;女性参考值为0.74~1.40 m/s。结论 肝脏声触诊组织量化值的水平存在性别差异。

英文摘要:

Objective To establish the reference value of liver virtual touch tissues quantification (VTQ) values in healthy subjects. **Methods** Liver stiffness was measured with Siemens Acuson S2000 ultrasound system in totally 300 healthy subjects. The first one hundred healthy subjects received VTQ measurements in four parts (superficial and deep parts of right lobe, superficial and deep parts of left lobe). Then the achievement rate in different part of liver was calculated to choose the suitable measuring position. On the other hand, the reproducibility was analyzed with intraclass correlation coefficient (ICC). The last two hundred healthy subjects received VTQ measurements in the suitable position only. The reference value of VTQ was calculated using $Ax-G \pm 1.96s$. **Results** It was stable to measure liver stiffness with VTQ technique. The achievement rate was high in right lobe, and the deep parts of right lobe was the best measuring position. There was significant difference of VTQ value between males and females (P < 0.001), while the VTQ value was similar in different age groups. The reference value was 0.79-1.57 m/s in males and 0.74-1.40 m/s in females. **Conclusion** Liver VTQ value in healthy subjects are different between males and females.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是第6331956 位访问者

版权所有: 《中国医学影像技术》期刊社

主管单位:中国科学院 主办单位:中国科学院声学研究所

地址: 北京市海淀区北四环西路21号大猷楼502室 邮政编码: 100190 电话: 010-82547901/2/3 传真: 010-82547903

京ICP备12000849号-1

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计